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Tel.: 02 / 49 253 512, 02 / 49 253 179

Stránkové hodiny
Pondelok: 8.00 – 12.00 h a 13.00 – 17.00 h
Streda: 8.00 – 12.00 h a 13.00 – 17.00 h
Piatok: 8.00 – 12.00 h

podatelna@banm.sk

www.banm.sk

Vaše podnety:  
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Aký bol rok 2023 v Novom Meste? Ktoré najdôleži-
tejšie kroky podnikla samospráva, čo sa v mestskej 
časti zmenilo a aké výsledky sa podarilo dosiahnuť? 
Prečítajte si o míľnikoch minulého roka i tohtoroč-
ných plánoch. Str.  4

Novomestské poslankyne a poslanci sa predstavujú 
svojim voličom. Štartujeme pravidelnú rubriku, v kto-
rej zástupcovia voličov odpovedia na otázky redakcie 
a predstavia svoju prácu, priority i ciele.          Str. 6

Park na Račianskom mýte už slúži verejnosti. Po 
rozsiahlej rekonštrukcii a revitalizácii bude nielen 
krásnym miestom oddychu a prechádzok. Pomôže 
zlepšovať mikroklímu vo svojom okolí a vďaka mno-
hým dômyselným opatreniam bude viac zadržiavať 
čoraz vzácnejšiu vodu.  Str. 9

Novomešťania majú srdce na pravom mieste.  
Darovaním krvi pomohli učitelia aj rodičia zo školy 
Za kasárňou chorému Gabkovi, čím založili ušľachtilú 
tradíciu. Podobný cieľ mali aj pracovníci miestneho 
úradu a firiem z okolia, ktorí pozvali pracovníkov 
transfúznej služby a spoločne odovzdali najcennejšiu 
tekutinu.   Str. 11

Rodinné nedele pokračujú a aj v prvých mesiacoch 
roka prinesú malým aj veľkým veľa radosti. Tešiť sa 
môžete na rozprávky a divadelné predstavenia, ale aj 
tradičný a mimoriadne obľúbený karneval na ľade. 
 Str. 15

Obálka: Zimný lesopark je tichý, no o to viac  
si vychutnáte prechádzku v prírode. 
Snímka Jakub Mrva

Vážené Novomešťanky  
a vážení Novomešťania,

som veľmi rád, že naša mestská časť vstúpila 
do nového roka s vyrovnaným rozpočtom. 
Rozpočet, s ktorým budeme v nasledovnom 
roku pracovať, môžeme považovať za 
stabilizačný. Je dôležité, že sme napriek ťažkej inflačnej kríze 
a záväzkom voči štátu dokázali stabilizovať rozpočet, a to aj pri snahe 
pokračovať v rozvoji našej mestskej časti. K vyrovnanému rozpočtu 
prispela optimalizácia procesov na úrade a tiež v podriadených 
organizáciách. Zníženie financií sa však výrazne neodzrkadlí 
na službách pre občanov alebo investičných aktivitách. Ďakujem 
kolegyniam a kolegom z úradu za profesionálnu prípravu rozpočtu, ale 
aj poslankyniam a poslancom za jeho podporu.

Z miestneho rozpočtu najväčšia časť financií pôjde na oblasť 
vzdelávania, miestne komunikácie, sociálne zabezpečenie a rozvoj 
našich rozpočtových organizácií. Plánujeme investovať do vybavenia 
škôl a odizolovania pivničných priestorov na materských školách. 
Budeme sa zaoberať rozvojom areálu Kuchajdy a otvoríme aj dlhodobo 
odkladanú otázku Novej Tržnice.

Investície do našej mestskej časti poputujú aj z mestskej kasy. Tešiť sa 
môžeme na budovanie novej športovej haly na Pionierskej ulici, ale aj 
nových cyklotrás, rekonštrukcie ciest a chodníkov. Plaváreň Pasienky 
čaká rekonštrukcia zázemia a údržbová základňa Depa Jurajov dvor sa 
posunie do 3. etapy modernizácie. Prostriedky hlavného mesta pôjdu aj 
na výmenu verejného osvetlenia na Račianskej ulici a na hlavnom ťahu 
na Kolibu, mesto prispeje aj na rozsiahlu rekonštrukciu Račianskej ulice 
medzi Legerského ulicou a ŽST Bratislava-Vinohrady a opravu ciest 
i chodníkov medzi Trnavským mýtom a Budyšínskou ulicou.

Milí spoluobčania, je to niečo vyše roka, čo som od vás dostal podporu 
v komunálnych voľbách so silným mandátom. Je to veľká motivácia 
nielen pre mňa, ale aj pre celý tím na miestnom úrade, aby sme z nášho 
Nového Mesta urobili bezpečné a kvalitné miesto pre život, ktoré sa 
stará o svojich obyvateľov a obyvateľky.

Matúš Čupka
starosta 
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Nové Mesto bude hospodáriť s vyrovnaným 
rozpočtom, ktorý nadväzuje na dosiahnuté 
výsledky hospodárenia v uplynulých 
rokoch a vychádza z doteraz známych sku-
točností a predpokladaných príjmov a vý-
davkov. Vplývať naň bude aj parlamentom 
schválený vládny návrh zákona o štátnom 
rozpočte na rok 2024. „Je dôležité, že sme 
napriek ťažkej inflačnej kríze a záväzkom  
voči štátu dokázali stabilizovať rozpočet  
mestskej časti. K vyrovnanému rozpočtu 
prispela optimalizácia procesov nielen na 
úrade, ale aj v podriadených organizáciách. 
Napriek tomu sa zníženie financií výrazne 
neodzrkadlí na službách pre občanov alebo 
investičných aktivitách,“ uviedol starosta 
Matúš Čupka.

Bežné príjmy predstavujú v návrhu roz-
počtu približne 33,5 milióna eur. V nich je 
zahrnutý aj príjem z miestneho poplatku 
za rozvoj vo výške 850 000 eur, ktorý je 
účelovo určený na kapitálové výdavky, 
napríklad na zariadenia starostlivosti o deti, 

zariadenia slúžiace na poskytovanie sociál- 
nych, športových a kultúrnych služieb, ve-
rejnú zeleň a podobne. Kapitálové príjmy sa 
predpokladajú vo výške 1,32 milióna eur.

Celkový objem bežných výdavkov pred-
stavuje takmer 32,7 milióna eur. V jed-
notlivých programoch rozpočtu mestskej 
časti sa počíta s navýšením finančných 
prostriedkov potrebných na krytie zvýše-
ných výdavkov na energie, vodné, stočné, 
poštové a telekomunikačné služby, ako aj 
povinné navýšenie mzdových prostriedkov 
pre zamestnancov. Pri kapitálových výdav-
koch sa predpokladá čerpanie vo výške  
2,25 milióna eur.

Na program Výstavba je vyčlenených pri-
bližne 3,5 milióna eur, z toho 2,56 milió-
na je určených na miestne komunikácie 
a investičné akcie. Viac než 200 000 eur 
bude použitých na obstarávanie územných 
plánov zón, prípravu urbanistickej štúdie 
„Nové Nové Mesto“ a rozvoj mapového 
portálu.

Najviac finančných prostriedkov z bežných 
aj kapitálových výdavkov bude tradične 
smerovať do oblasti vzdelávania (15,647 
mil. eur), a to tak na chod základných 
a materských škôl, ako aj na ich vybavenie, 
rekonštrukciu budov a školských dvorov, 
či vybudovanie kuchyne a tried. Program 
zahŕňa tiež výdavky na prevádzku detských 
jaslí a školského úradu.

Pre oblasť sociálneho zabezpečenia je 
v bežných výdavkoch vyčlenených takmer 
950 tisíc eur, z ktorých najväčšia časť (446 
tisíc eur) je určená na krytie nákladov 
súvisiacich s poskytovaním opatrovateľskej 
služby. Ďalšími  položkami sú poskytova-
nie príspevku na stravovanie starobným 
a invalidným dôchodcom, služieb sociálnej 
výdajne, sociálnych služieb pre rodiny 
a deti a podobne.

Na kultúrno-spoločenské aktivity pre 
obyvateľov mestskej časti a zabezpečenie 
ich informovanosti v roku 2024 vynaloží 
mestská časť 1,12 milióna eur. (jš)

Hospodáriť budeme s vyrovnaným 
rozpočtom. Najviac z neho  
poputuje do školstva
Najviac peňazí pôjde aj v roku 2024 na vzdelávanie, spolu  
viac ako 15 a pol milióna eur. Vyplýva to z rozpočtu, ktorý  
20. decembra 2024 schválili poslanci miestneho zastupiteľstva 
mestskej časti Bratislava-Nové Mesto. Celkovo bude novo- 
mestská samospráva hospodáriť so sumou 35 825 682 eur. 

Z rokovania miestneho zastupiteľstva 12. decembra 2023
•  Sobášne obrady sa v roku 2024 budú 

vykonávať v historickej budove bývalej 
Konskej železnice alebo na žiadosť snú-
bencov v sobášnej sieni v sídle miestneho 
úradu na Junáckej ulici.  
Sobášne dni v roku 2024: 13. a 27. január, 
10. a 24. február, 9. a 23. marec, 13. a 27. 
apríl, 11. a 25. máj, 8. a 29. jún, 13. a 27. 
júl, 10. a 24. august, 7. a 21. september, 12. 
a 26. október, 9. a 23. november, 7. a 14. 
december. Sobášne obrady sa vykonávajú 
v čase od 13. do 17. h. 

Za poplatok môže byť sobáš vykonaný 
aj mimo určených miestností, určených 
sobášnych dní alebo stanovených časov 
obradov.

•  Poslanci schválili aktualizované všeobec-
ne záväzné nariadenie (VZN) o výške 
príspevkov na čiastočnú úhradu nákla-
dov v školách a školských zariadeniach. 
Nemení výšku poplatkov, spresňuje však 
termíny, pravidlá a podmienky, za ktorých 
sa poskytujú úľavy na výške príspevkov 
v prípade rodín s tromi a viacerými deťmi, 

či úpravu úhrad príspevku na školský 
klub detí v čase jarných, veľkonočných, 
jesenných a zimných prázdnin.

•  Bol schválený návrh nových zásad hospo-
dárenia a nakladania s majetkom mestskej 
časti a s majetkom zvereným jej do správy 
hlavným mestom. Potreba aktualizácie 
vyplynula predovšetkým z novely zákona 
č. 138/1991 Zb. o majetku obcí v znení 
neskorších predpisov, ktorá nadobudla 
účinnosť 1. novembra 2023.



Investície smerovali do rozvoja škôl aj parkov

Do našich materských a základných škôl smerovali v uplynulom roku 
najväčšie investície. Vybudovali sme novú materskú školu na Teplic-
kej ulici, v základnej škole na Odborárskej pribudol moderný pavilón 
so šiestimi triedami a odbornými učebňami, pracovné prostredie žia-
kov aj učiteľov zlepšila protihluková stena. Kapacitu školy na Cádro-
vej ulici sme nadstavbou a prístavbou rozšírili o šesť tried, ale tiež 

pribudli kabinety pre pedagógov, moderná kuchyňa a jedáleň, ktorá 
zahŕňa exteriérový priestor. To všetko pomôže už v novom školskom 
roku lepšie uspokojiť požiadavky na miesta v škôlkach aj školách.
S príchodom jari oceníme možnosť tráviť voľný čas v zrevitalizova-
nom parku na Račianskom mýte. Pri jeho úprave sa kládol dôraz 

na funkciu vodo-
zádržných opatrení, 
pozitívny vplyv na 
meniacu sa klímu, 
ale je aj inovatívny 
prístup k verejným 
priestorom.
Zelenú infraštruk-
túru Nového Mesta 
podporil tiež projekt 
rekonštrukcie a re-

generácie detského ihriska na Ľudovom námestí, kde sa uplatnili 
mnohé opatrenia umožňujúce priestoru prispôsobiť sa klimatickým 
zmenám, ale aj vybavenie z recyklovaných materiálov.

Starostlivosť o životné prostredie  
a územné plánovanie

Počas roka sme v školských areáloch, na Ľudovom námestí aj v par-
ku na Račianskom mýte vysadili 106 nových stromov. Dôkladnú 
starostlivosť sme však venovali 
aj mladým stromčekom, vy-
sadeným v predchádzajúcom 
období. Stav zelene pravidelne 
vyhodnocujeme a po dôklad-
nom zvážení sme pristúpili 
k výrubu viacerých ohrozujú-
cich či neperspektívnych dre-
vín a uskutočnili bezpečnostné 
a zdravotné orezy stromov. 
Pokračoval projekt pasporti-
zácie zelene, v rámci ktorého 
sme inventarizovali ďalších 
4189 stromov. 
V spolupráci s EKO-podnikom 
VPS zabezpečila mestská časť 
likvidáciu viacerých skládok 
nezákonne umiestneného 
odpadu. K najviac znečisteným patrila lokalita Filiálka, odkiaľ bolo 
potrebné odviezť až 33,58 ton komunálneho odpadu.  
Teší nás, že v roku 2023 vstúpili do platnosti územné plány zóny 
Nobelova a Jelšová, Bratislava-Kramáre.  Po schválení zadania 
pokračujú práce na záverečnej etape prípravy územných plánov zón 
Vlárska, Kamenné sady 2021, Na Revíne, Podhorský pás-Koziarka aj 
Podhorský pás-Veľký Varan/Slanec. 
V roku 2024 nás čaká schvaľovací proces územných plánov troch 
zón. Patria k nim zóny Zátišie-Hattalova, Krahulčia 2020 a Horný 
Kramer 2020. Veľmi dôležitým cieľom je dokončenie spracovania 
„Prieskumov a rozborov“ ako prvej fázy obstarávania urbanistickej 
štúdie „Nové Nové Mesto“. 

Uplynulý rok bol intenzívny 
a náročný. V roku 2024  
úsilie nepoľaví 

Prvý povolebný rok novomestskej samosprávy sa niesol v znamení finalizácie veľkých investič- 
ných projektov, rozširovania zón systému regulovaného parkovania, dôležitých krokov v oblasti 

životného prostredia, územného plánovania, ale aj vzdelávania, sociálnych služieb či kultúry.  
Obzrime sa spolu za dosiahnutými výsledkami a naznačme, čo nás čaká v ďalších mesiacoch.
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Poriadok v parkovaní a rozvoj cyklistickej dopravy   

Do systému regulovaného parkovania sa v roku 2023 začlenili zóny 
Biely kríž a Pokrok. Už o niekoľko mesiacov pribudne zóna, ktorá za-
hŕňa Pasienky, Zátišie, Ľudovú štvrť, Hostinského sídlisko a Teplickú 
ulicu. Nasledovať bude regulácia parkovania na Kramároch.
Novomestské školy participovali na projekte Ulice pre deti, ktorý 
prostredníctvom rôznych opatrení prináša bezpečnejšie prostredie 
v okolí školských zariadení. 
Pripravujeme projekty nových cyklotrás a aktualizáciu dokumentu 
Rozvoj cyklistickej dopravy v mestskej časti Bratislava-Nové Mesto.

Vzdelávanie mladej generácie v centre pozornosti

Za pracovné nasadenie v školskom roku 2022/23 ocenil staros-
ta žiakov, ktorí dosiahli najlepšie výsledky. Novomestské školy sa 
zapojili do projektov podporujúcich integračné aktivity a pomohli 
ukrajinským deťom začleniť sa do života a vzdelávania v našej krajine. 
Vďaka programu Tréneri v škole podporili zdravý vývoj najmladších 
Novomešťanov a Novomešťaniek dodatočné hodiny telesnej výchovy.
V roku 2024 sa školy zamerajú najmä na lepšiu adaptáciu cudzin-
cov prostredníctvom jazykového vzdelávania, ale aj rozvoj školskej 
infraštruktúry rozšírením o nové elokované pracoviská. V spolupráci 
s organizáciou UNICEF chceme zlepšiť dostupnosť kvalitného pred-
primárneho vzdelávania.

Starostlivosť o seniorov  
a zraniteľné skupiny obyvateľov

V denných centrách seniorov sa uskutočnilo terénne sociálne pora-
denstvo zamerané na potreby staršej generácie. Účastníci prednášok 
získali cenné informácie o procese posúdenia odkázanosti na soci-
álnu službu, terénnej opatrovateľskej službe, peňažných príspevkoch 

aj sociálnych službách poskyto-
vaných mestskou časťou. Vďaka 
zapojeniu do národného projektu 
Podpora opatrovateľskej služby sme 
mohli rozšíriť rozsah opatrovateľ-
skej služby a znížiť počet klientov 
v poradovníku. 
Novomestská samospráva patrí 
k nemnohým, ktoré podporujú 
rodičov príspevkom pri narodení 
dieťaťa a tiež pri nástupe prváčikov 
do školy.
Vytvorili sme zimný krízový plán 
pomoci ľuďom bez domova, ktorý 
sa zameriava na saturáciu potrieb 
ľudí v ich prirodzenom prostredí, poskytovanie materiálnej pomoci, 
ako aj sociálneho poradenstva.

Širšia ponuka kultúrnych a športových aktivít    

Kultúrny a športový život v mestskej časti obohatili nové a originál-
ne podujatia pre všetky vekové kategórie. Rodičia s menšími deťmi 
ocenili cyklus Novomestských rodinných nedieľ, ktoré do viacerých 
kultúrnych centier priniesli divadelné predstavenia, spoločné čítanie 
kníh, filmové premietania aj stretnutia pri spoločenských hrách.  

Medzinárodný deň detí bol nielen oslavou sviatku najmenších.  
Na 20 stanoviskách sa deťom a ich rodičom predstavili novomestské 
športové kluby s rôznorodou ponukou činnosti.  
Novomestské kultúrne a športové leto spríjemnilo dosiaľ nevyužívané 
verejné priestory a v dialógu s miestnymi komunitami ponúklo pale-
tu rôznorodých aktivít.  
Obľúbené filmové 
premietanie doplnili 
napríklad rozprávkové 
pondelky, športové 
aktivity rozličnej 
náročnosti, „špacírky“ 
po Novej tržnici či 
bubnovačky. 
V roku 2024 sa za-
meriame na oživenie 
činnosti a programovej ponuky Domu kultúry na Kramároch, lepšie 
využitie Novej tržnice či rozšírenie športových a kultúrnych akcií 
v nových exteriérových priestoroch. 

(red), snímky archív redakcie

Prvý povolebný rok novomestskej samosprávy sa niesol v znamení finalizácie veľkých investič- 
ných projektov, rozširovania zón systému regulovaného parkovania, dôležitých krokov v oblasti 

životného prostredia, územného plánovania, ale aj vzdelávania, sociálnych služieb či kultúry.  
Obzrime sa spolu za dosiahnutými výsledkami a naznačme, čo nás čaká v ďalších mesiacoch.
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Akej oblasti sa vo svojej poslaneckej 
práci prioritne venujete? Pri ktorých té-
mach mestskej časti vás obyvatelia môžu 
najčastejšie stretnúť?
Som matka štyroch detí a preto neprekva-
pí, že mojou prioritou sú služby pre rodiny. 
Sme mestská časť, kam sa sťahujú mladé 
rodiny s deťmi a ak chceme, aby sa cítili 
dobre, potrebujeme im zabezpečiť škôlky, 
školy, voľnočasové aktivity, ihriská a bez-
pečné prostredie. Aj preto som v tomto 
volebnom období členkou školskej komisie, 
ktorá mnohé z vyššie uvedeného pokrýva. 
Samosprávy sa musia vysporiadať s ná-
rastom počtu detí. Znamenajú nápor na 
škôlky a postupne už aj na školy. Na našich 
školách máme investičný dlh, mnohé je 
nutné rekonštruovať alebo rozširovať. To 
je priorita našej komisie. Dôležité je získať 

kvalitných učiteľov. Je náročné získať 
dobrých ľudí, ktorí by z daných platov do-
kázali vyžiť v Bratislave. Preto sa snažíme 
nájsť možnosti ako by mohla samospráva 
pomôcť inak, nefinančne. Je to však beh 
na dlhé trate, keďže je to primárna úloha 
štátu. Školstvo zostáva vždy niekde na 
chvoste, čo už ukazujú aj výsledky testova-
nia našich detí. 
Aké najdôležitejšie výsledky sa vám 
podarilo dosiahnuť počas prvého roka vo 
funkcii?
Dobrá poslankyňa či poslanec je taký, 
o ktorom ani neviete. Nemusíte ich kontak-
tovať, lebo všetko okolo vás funguje. V tejto 
oblasti máme ešte všetci čo doháňať. Po vý-
mene vedenia nastalo viacero pozitívnych 
zmien, ktoré prinesú svoje výsledky. Teším 
sa najmä z rekonštrukcie parku na Račian-

skom mýte, ktorú sa 
podarilo dokončiť v závere minulého roka. 
Keďže som mu venovala veľa času v minu-
losti, teší ma vidieť výsledok. 
Aké sú vaše plány na budúci rok, prípad-
ne ktoré aktivity chcete zrealizovať do 
konca volebného obdobia?
V najbližšom období sa chcem popri inom 
venovať problematike Tupého ulice. Treba 
vyriešiť situáciu s individuálnou dopravou, 
ale aj dotiahnuť do tejto lokality verejnú 
dopravu. Danej oblasti chýba akákoľvek 
vybavenosť a koncept. Podľa môjho názoru 
by si zaslúžila dočasnú stavebnú uzáveru, 
kým sa nevyriešia všetky neduhy z minu-
losti v podobe živelnej až nekontrolova-
teľnej výstavby bez potrebnej obslužnej 
vybavenosti. 

Akej oblasti sa vo svojej poslaneckej práci 
prioritne venujete? Pri ktorých témach 
mestskej časti vás obyvatelia môžu najčas-
tejšie stretnúť?
Celý život sa venujem športu, táto oblasť je 
pre mňa prioritou aj vo funkcii poslanca. 
Nové Mesto je so športom historicky späté, 
je dobré, aby bola samospráva na tomto 
poli aktívna. Samozrejme, ako poslanec sa 
zaujímam aj o ďalšie témy. Napríklad o dianie 
na základnej škole Riazanská, ktorú som 
v detstve navštevoval a dnes som podpred-
sedom jej školskej komisie. Sledujem tiež do-
končovanie veľkých investičných projektov 
v našich školských zariadeniach. Som rád, že 
aj vďaka našej podpore získala ZŠ Riazanská 
dotáciu na implementáciu ukrajinských detí 
v rámci projektu IMPLEA.
Aké najdôležitejšie výsledky sa vám 

podarilo dosiahnuť počas prvého roka vo 
funkcii?
S kolegami poslancami sa snažíme byť aktív-
ni v rade školy Riazanská a napomáhať lepšej 
komunikácii. Zaoberali sme sa pracovno- 
organizačnou problematikou ŠKOLAK klubu 
a našli sme riešenie, ktoré pomôže priniesť 
do jeho priestorov nové športy a rôznorodej-
šie aktivity.
Aké sú vaše plány na budúci rok, prípadne 
ktoré aktivity chcete zrealizovať do konca 
volebného obdobia?
V roku 2024 sa zameriavam na dve hlavné 
oblasti. V spolupráci s mestskou časťou 
pripravujem Majstrovstvá Čiech a Sloven-
ska v kulturistike. Veľké športové podujatie, 
na ktoré všetkých Novomešťanov srdečne 
pozývame, by sa malo konať 25. mája v Stre-
disku kultúry na Vajnorskej. Vystúpia na ňom 

športovci, návštevníci si 
budú môcť vyskúšať rôzne produkty,  
alebo napríklad nechať zmerať tuk.  
Na príprave spolupracujem s federáciou 
kulturistiky OZ NABBA Slovakia a WFF.
Druhým cieľom je oslovenie novomestských 
športových klubov, aby svoju činnosť prezen-
tovali na našich školách a urobili ukážkovú 
hodinu pre deti 1. stupňa pod vedením pro-
fesionálov. Pilotný projekt chceme rozbehnúť 
na ZŠ Riazanská, postupne by žiaci spoznali 
niekoľko desiatok klubov a športov. Je dôle-
žité podporiť pohyb mladej generácie, deti si 
vyskúšajú konkrétny šport, rodičia dostanú 
spätnú väzbu a kluby nájdu nových členov.
Snažím sa rozprúdiť športové aktivity aj 
u starších ľudí, organizoval som cvičenia pre 
seniorov v DC Račianska a rád by som v tom 
pokračoval.

HLAS NOVÉHO MESTA
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Priestor pre novomestských poslancov

Ing. Katarína Augustinič 
tel.: 0905 014 726, e-mail: katarina.augustinic@gmail.com
Miestna poslankyňa za gesčný okrsok číslo 11, ktorý zahŕňa volebný okrsok č. 22

Bc. Filip Bolech, MBA 
Tel:  0903 818 919, e-mail: filipbolech@gmail.com
Miestny poslanec za gesčný okrsok číslo 12, ktorý zahŕňa volebný okrsok č. 23

Čomu sa venujú poslankyne a poslanci, ktorých ste si v komunálnych voľbách zvolili za svojich 
zástupcov? Ako sa im darí presadzovať vaše záujmy? Ich priority, výsledky a ciele vám postupne 
predstavíme v rozhovoroch, kde každý respondent odpovie na rovnaké otázky.



Začali sa prípravné  
práce na zavedenie  
regulovaného parko- 
vania na Kramároch

V Novom Meste vzniklo 
Olympijské námestie

Spoločnosť DAQE Slovakia už intenzívne pracuje na 
projekte organizácie dopravy pre Kramáre, vrátane 
Ďumbierskej ulice na pozemkoch Hlavného mesta SR 
Bratislava. 
Spustenie parkovacej politiky na Kramároch je plánova-
né na začiatok roka 2025, pričom cieľom mestskej časti 
je, aby sa tunajší obyvatelia dočkali parkovacej politiky 
čo najskôr.

Aké kroky je potrebné vykonať?
- pripraviť prvú verziu organizácie dopravy
-  pripraviť a zrealizovať participáciu verejnosti na pro-

jekte
-  získať schválenie projektu od hlavného mesta a Kraj-

ského dopravného inšpektorátu
-  zrealizovať vodorovné a zvislé dopravné značenie 

v celej štvrti

Po dokončení projektu organizácie dopravy ho mestská 
časť zverejní, aby sa s ním obyvatelia oboznámili a mohli 
k pripravovaným zmenám vyjadriť svoj názor a pripo-
mienky.

Projekt bude zverejnený aj na webstránke www.paas.sk  
a svoje podnety budete môcť posielať na mailovú adresu: 
pripomienky@paas.sk. 

Na poslednom zasadnutí mestského zastupiteľstva schválili poslan-
ci premenovanie časti Junáckej ulice na Olympijské námestie. Vďaka 
Slovenskému olympijskému a športovému výboru nadobudol priestor na 
mieste bývalého parčíka medzi plavárňou na Pasienkoch a Domom športu 
podobu skutočného námestia.
Prvá etapa rekonštrukcie nového námestia je úspešne dokončená. Samot-
ná fontána a jej technológie sa stanú súčasťou druhej fázy revitalizácie. 
Práce sú plánované na prvý polrok 2024, aby boli dokončené včas na sláv-
nostné otvorenie olympijských hier v Paríži.
Šport má v Novom Meste dlhoročnú históriu, ktorá sa vo veľkej miere 
spája s Tehelným poľom a Pasienkami. Túto skutočnosť podčiarkuje vznik 
Olympijského námestia, ktoré je dôležitým bodom pre športové zväzy, 
organizácie, olympionikov, milovníkov športovej histórie, no aj pre žiakov 
a študentov.
Investorom revitalizácie je Slovenský olympijský tím v spolupráci  
s Domom športu. Práce sú realizované aj s využitím príspevku  
od Ministerstva školstva, vedy, výskumu a športu SR. 

Akej oblasti sa vo svojej poslaneckej 
práci prioritne venujete? Pri ktorých 
témach mestskej časti vás obyvatelia 
môžu najčastejšie stretnúť?
Som členom školskej komisie a komisie 
pre kultúru šport, mládež a medzinárod-
né vzťahy. Najviac sa zaujímam o témy 
z oblastí školstva a vzdelávania.
Aké najdôležitejšie výsledky sa vám 
podarilo dosiahnuť počas prvého roka 
vo funkcii?
Priniesol som nový uhol pohľadu učiteľa 

do diskusií na komisiách a zastupiteľ-
stvách. Predstavil som návrh benefitov 
pre zamestnancov základných a mater-
ských škôl. Napríklad ohľadom prepláca-
nia ročnej električenky alebo jazykových 
kurzov pre zamestnancov škôl. Presadzo-
val som, aby zamestnanci škôl mali lepšie 
postavenie v spoločnosti.
Aké sú vaše plány na budúci rok, prí-
padne ktoré aktivity chcete zrealizovať 
do konca volebného obdobia?
Prioritou pre mňa ostáva aj naďalej 

zlepšenie podmienok 
pre pedagogických a nepedagogických 
pracovníkov a rozšírenie kapacít v ma-
terských a základných školách v našej 
mestskej časti. Dôležité bude zlepšenie 
komunikácie medzi komisiami a vedením. 
Rád by som zakomponoval nové prvky na 
detské ihriská, v oblasti Partizánskej lúky 
a Kamzíka. Samozrejme podporím každý 
návrh pre skvalitnenie života občanov.
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Mgr. Maroš Dulaj 
e-mail: marosdulaj@gmail.com
Miestny poslanec za gesčný okrsok číslo 17, ktorý zahŕňa volebný okrsok č. 28 a 29.
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Voľby v mestskej časti Bratislava-Nové 
Mesto sa budú konať po novom. Miestny 
úrad prichádza so zmenou volebných 
okrskov a k nim prislúchajúcich volebných 
miestností. Najbližšie sa úprava prejaví už 
počas prezidentských volieb, s obsahom 
volieb nesúvisí. Aktuálny zoznam voleb-
ných okrskov si obyvatelia môžu skontro-
lovať aj na interaktívnej mape na webovom 
sídle miestneho úradu Bratislava-Nové 
Mesto. /

K zmene oproti predchádzajúcemu stavu 
došlo preto, aby ľudia s obmedzenou 
schopnosťou pohybu mali jednoduchší 
prístup k volebným urnám. V minulosti sa 
totiž niektoré volebné miestnosti nachá-
dzali na poschodiach základných či mater-
ských škôl, kde často chýbal bezbariérový 
prístup. Po zmene bude väčšina volebných 
miestnosti na prízemí. Vďaka tomu voliči 
a voličky na ceste k volebnej urne prejdú 
výrazne menej schodov. 
„Záleží nám na tom, aby sa všetci obyva-
telia a obyvateľky mestskej časti mohli 
pohodlne zúčastniť na voľbách a vyjadriť 
svoj názor. Pre niektorých občanov bolo 
zdolávanie schodísk v budovách bez 
výťahu prekážkou, preto sme sa rozhodli 
ísť im v ústrety. Upravené volebné okrsky 
môžu znamenať drobný diskomfort v tom, 
že mnohí obyvatelia nepôjdu odvoliť na za-
užívané miesto, ale verím, že sa s úpravou 
rýchlo zžijú,“ vysvetľuje starosta mestskej 
časti Bratislava-Nové Mesto Matúš Čupka 
a zdôrazňuje, aby si občania skontrolovali 
zoznam volebných okrskov a včas sa uistili, 
na akú adresu majú ísť voliť.

Interaktívna mapa  
a leták do schránky

O zmene bude miestny úrad informovať  
aj formou letáka, ktorý obyvatelia  
dostanú do poštovej schránky spolu  
s Oznámením o mieste a čase konania 
volieb. Na stránke mestskej časti pribudla 
aj interaktívna mapa, na ktorej si obyva-
telia môžu pozrieť, do ktorého okrsku po 
novom patria. Nájdete ju online na mapy.
banm.sk v sekcii „Voľby“.
Prezidentské voľby sa budú konať  
23. marca 2024. Ak ani jeden z kandidá-
tov nezíska nadpolovičnú väčšinu plat-
ných hlasov voličov, uskutoční sa druhé 
kolo volieb v termíne 6. apríla 2024.

HLAS NOVÉHO MESTA

Volebné okrsky v Novom Meste  
sa menia. Zmena sa prejaví  
už počas prezidentských volieb

Naskenujte QR 
a získajte mapu 
volebných okrskov.

Prenosný hlasovací preukaz
Občan, ktorý sa nebude v deň volieb nachádzať v mieste trvalého bydliska, sa môže na voľbe 
prezidenta SR zúčastniť, ak má vopred vydaný prenosný hlasovací preukaz. Občan môže 
o hlasovací preukaz požiadať e-mailom na podatelna@banm.sk alebo poštou na adresu 
Miestny úrad Bratislava-Nové Mesto, Junácka 1, 832 91, Bratislava, Slovensko.

Žiadosť musí obsahovať meno a priezvisko, adresu trvalého bydliska, rodné číslo, adresu, na 
ktorý má mestská časť hlasovací preukaz zaslať, a informáciu, či hlasovací preukaz občan žia-
da vydať pre 1. alebo 2. kolo volieb, prípadne obe. Preukazy začne úrad vydávať od 7. februára 
2024.
Viac informácií nájdete na webe miestneho úradu:  
www.banm.sk/vydavanie-volicskeho-preukazu/

Písomnú žiadosť o prenosný hlasovací preukaz je potrebné doručiť najneskôr 15 pracovných 
dní pred konaním volieb, t.j. do 4. marca 2024 pre 1. kolo volieb a do 14. marca 2024 pre  
2. kolo. Po týchto termínoch sa budú prenosné preukazy vystavovať len na počkanie, keď 
sa žiadateľ/žiadateľka dostaví osobne (alebo so splnomocnením) do námietkovej kancelárie 
miestneho úradu.

Prenosná volebná schránka
Občania s obmedzenou schopnosťou pohybu alebo ich blízki môžu požiadať o prenosnú 
volebnú schránku. O prenosnú volebnú schránku je možné požiadať vopred e-mailom  
na podatelna@banm.sk alebo telefonicky na číslach 02/49 253 214 alebo 02/49 253 408,  
a tiež v deň konania volieb osobne u príslušnej okrskovej volebnej komisie.

Všetky užitočné informácie o voľbách nájdete online na www.banm.sk/
volby-prezidenta-slovenskej-republiky-2024/
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Park na Račianskom mýte bol zrekonštru-
ovaný a novo zatrávnený v roku 2000, 
pričom sa stal jedinečným priestorom 
s ústrednou dominantou v podobe fontány 
a sochy Hirošima od výtvarníka Tibora 
Bartfaya. Pôvodný stav parku bol už za-
staraný, opotrebovaný a jednotlivé plochy 
prestali spĺňať funkčnosť či estetické náro-
ky. Priestor doposiaľ prechádzal drobnými 
úpravami. 

Po úspešnej polročnej revitalizácii je park 
vodozádržnými opatreniami adaptovaný 
na suchá a letné horúčavy. Nachádzajú sa 
v ňom tri dažďové záhrady, staré neprie-
pustné povrchy sú vymenené za spevne-
né priepustné povrchy s vodozádržnou 
funkciou a za plochy zelene s funkčnou 
vegetáciou. V parku je voda zadržiavaná 
v troch poldroch, vďaka čomu ostane v úze-
mí parku až 4 700 m3 zrážkovej vody. „Pre 
Novomešťanov je toto priestor s obrovskou 
pridanou hodnotou. Máme v ňom moderný 
a funkčný park s ekologickým prínosom pre 
celú lokalitu. Revitalizácia sa dotkla plochy vo 
výmere 25 576 m2“, uviedol starosta mestskej 
časti Matúš Čupka.

Vzhľadom na to, že trávnaté plochy sú 
v tomto ročnom období citlivé, prosíme 
návštevníkov, aby nevstupovali na ohrade-

né plochy a nepúšťali do nich ani domáce 
zvieratá. Pôvodná zeleň bola ošetrená 
a prebehla asanácia niektorých stromov, no 
vysadené sú aj nové dreviny. Splynutiu so 
zeleňou a lepšiemu tieneniu terasy pomôžu 
popínavé rastliny pri gastro prevádzke. 
Okolie fontány rozkvitne novými záhonmi 
trvaliek. 

Nové detské ihrisko je prispôsobené pre 
deti so zdravotným znevýhodnením pomo-
cou viacerých inkluzívnych prvkov ako sú 
detský kolotoč, hojdací kôš a prispôsobené 
pieskovisko. Inkluzívny prístup je umožne-
ný aj na nové športovisko.

Život do parku vráti aj vynovené mul-
tifunkčné športovisko a nový mobiliár. 

Pribudli lavičky, šachové stolíky, stolnote-
nisové a kempingové stoly, hojdacie siete, 
stojany na bicykle, cvičiace posilňovacie 
stroje a plocha na petang. Multifunkčné 
športovisko získalo nové osvetlenie. Náv-
števníci budú môcť využívať letnú terasu, 
na ktorú pribudne girlanda s náladovým 
osvetlením a hmlová clona na ochladzo-
vanie priestoru v letných horúčavách. „Cez 
Račianske mýto denne prejde niekoľko desia-
tok tisíc ľudí, keďže je prestupným miestom 
a križovatkou mnohých ciest. Zároveň je pre 
obyvateľov štvrte nenahraditeľným miestom 
pokoja uprostred rušného mesta, ktoré 
konečne dostane dôstojnú podobu,“ doplnil 
starosta Matúš Čupka.

Projekt „Adaptácia parku na Račianskom 
mýte prostredníctvom vodozádržných 
opatrení“ sa realizoval vďaka podpore 
z Kohézneho fondu v rámci Operačného 
programu Kvalita životného prostredia. Cel-
ková suma projektu bola vo výške 1 516 276 
eur, z toho výška nenávratného finančného 
príspevku je 850 510,59 eur. 

(red), snímky Mária Vencelová

Park na Račianskom mýte  
už využíva verejnosť 

Jeden z významných dopravných uzlov v hlavnom meste poskytne návštevníkom  
aj obyvateľom okolitých štvrtí oddychové plochy, hracie prvky a viac zelene.  
Tou najdôležitejšou úlohou, ktorú mestský park plní po revitalizácii, je reakcia  
na klimatické zmeny a vodozádržné opatrenia. Po úspešnej polročnej revitalizácii  
Bratislava získala moderný a ekologický verejný priestor. 

Didaktické pomôcky pomáhajú rozvíjajú schopnosti detí
Vplyvy, ktoré pôsobia na dieťa v útlom veku, sa rozhodujúcou mie-
rou premietajú do jeho vývoja. Je preto veľmi dôležité, aby pros-
tredie v jasličkách poskytovalo našim najmladším vhodné podnety 
a podporovalo rozvoj ich schopností. Mestská časť Bratislava-No-
vé Mesto sa zapojila do národného projektu „Podpora zariadení 
starostlivosti o deti do troch rokov veku dieťaťa“, ktorý sa realizoval 
vďaka podpore z Európskeho sociálneho fondu v rámci Operačné-

ho programu Ľudské zdroje. Získaná suma 5000 eur poslúžila na 
nákup pomôcok a hračiek podporujúcich rozvoj psychomotoriky, 
jemnej a hrubej motoriky, ale aj rozvoj reči a komunikácie, pohy-
bových aktivít či kolektívnej spolupráce. Vybavenie novomestských 
jasličiek obohatili tiež pomôcky na rozvíjanie umeleckej a hudobnej 
expresie, technických a prírodovedných zručností našich detí.

(red)
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Dôležitosť medziľudských kontaktov a aktívneho trávenia voľného 
času si uvedomujú aj pracovníci sociálneho oddelenia a predsta-
vitelia našej mestskej časti. Novomestským seniorom a seniorkám 
pripravujú program v podobe koncertov, divadiel, športových ak-
tivít a kurzov, no predovšetkým vytváraním vhodného prostredia, 
kde sa seniori môžu pravidelne stretávať, pozhovárať aj využívať 
stravovacie alebo iné sociálne služby. Naša mestská časť je zriaďo-
vateľom ôsmich denných centier seniorov (DCS), mnohé už majú 
za sebou desiatky rokov činnosti. Sú rozmiestnené tak, aby boli 
dobre dostupné pre ľudí z rozličných štvrtí, pričom si každý môže 
vybrať centrum, ktoré mu svojím programom i zložením členov 
vyhovuje najlepšie.
Väčšie denné centrá zabezpečujú dovoz a výdaj balenej stravy pre 
seniorov z celej mestskej časti. Starší obyvatelia, ktorí chcú takúto 
pomoc využívať, si môžu svoj obed objednať a vyzdvihnúť v DCS 
na Vajnorskej, Sibírskej alebo Športovej ulici približne v čase od 
9.30 do 11.30 hod. Popoludňajšie hodiny sú v kluboch vyhradené 
na spoločenské aktivity a stretnutia, či už ide o organizovaný alebo 
voľný denný program. 
Denné centrum na Športovej ulici je otvorené každý deň od 13. do 
17.00 hod., každý člen môže prísť a stráviť príjemný čas me-
dzi priateľmi. Tunajší seniori sa radi vzdelávajú, zaujali ich pred-
nášky o zdraví, bezpečnosti či digitálnych zručnostiach. Nejednu 

prednášku, napríklad o liečivých bylinkách, si tohto roku zorga-
nizovali priamo členovia. Stretávajú sa tu aj šikovné ženy, ktoré sa 
spoločne venujú dnes už vzácnemu umeniu paličkovanej čipky. 
„V lete sa radi vyberieme na vychádzku do prírody, cestujeme na vý-
lety, v zime si častejšie posedíme pri káve a čaji, máme aj pravidelné 
rehabilitačné cvičenia. Máme medzi sebou veľa bývalých pedagógov, 
keď na to príde reč, je veru na čo spomínať,“ hovorí s úsmevom pani 
Jolana Zvarová, vedúca DCS. 

Zvláštnosťou DCS na Vajnorskej je silná komunita šachistov, 
prichádzajú sem z ďaleka a s radosťou organizujú mestské šachové 
turnaje. Samozrejme, bohatý program tu nájdu aj ostatní členovia. 
Záujem vzbudila prednáška o bezpečnosti a nástrahách interne-
tového prostredia, tréning pamäti, či vystúpenia detí z okolitých 
škôl a materských škôl. „Deti a seniori si rozumejú výborne, takéto 
stretnutia dávajú veľa radosti obom stranám,“ pochvaľuje si dobré 
vzťahy s klubmi detí aj materskými školami pani vedúca Klára 
Dynisová. Po dopoludňajšom vydaní stravy privíta členov každý 
deň od 13. do 16.30 hod.
Na sídlisku Dimitrovka sa veľkej obľube teší „Domovinka“, ako tu 
svoje denné centrum s láskou nazývajú. Mnohí členovia sú bývalí 
kolegovia z priemyselných podnikov, ktoré sídlili v okolí. Poznať to 
na veselej nálade aj žartovaní o spoločných zážitkoch. „Máme radi 
besedy o knihách a stretnutia so spisovateľmi, rôzne formy cvičenia, 

V denných centrách nájdu  
seniori hodnotný program  
aj nových priateľov

Roky v zrelom veku, ktoré už netrávime v práci, dávajú mnoho príležitostí využiť voľný 
čas podľa vlastných záujmov. Prečítať dobrú knižku, vyskúšať netradičné ručné práce, 

spoznať niečo nové... A mnohé aktivity prinesú človeku oveľa viac radosti, ak sa im venuje 
s inými ľuďmi, s ktorými zdieľa svoj čas aj zážitky.
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ale aj ručné práce či spoločné pečenie. Samozrejme, s veľkou obľubou 
cestujeme na výlety po okolí,“ približuje program pani Anna Krutá. 
Stretávajú sa v pondelok, stredu a piatok od 13:00 do 17:00 hod. 
Pani Krutá zastrešuje tiež vedenie DCS na Chemickej ulici, kde je 
už obyvateľov menej a tunajšie denné centrum sa otvára v utorok 
a vo štvrtok tiež od 13:00 do 17:00 hod.
Ďalšie obľúbené denné centrum otvorené od 13:00 do 16:30 hod. 
má svoje sídlo na Sibírskej ulici. Aj tunajší seniori si radi posedia 
pri káve a čaji, zahrajú si karty, spoločne navštívia kultúrne a spo-
ločenské podujatia, milujú výlety. „Veľký úspech mávajú prednášky 
organizované políciou, ale páčila sa nám aj nedávna prednáška 
s tipmi na šetrenie energiou v domácnosti,“ hovorí vedúca centra 
pani Júlia Boršošová. Svojim členom ochotne poradí, pomôže pri 
hľadaní informácií a tiež im pripravuje spoločné cvičenia, ktoré 
podporujú zdravý chrbát. V minulosti sa právom hrdili speváckym 

krúžkom Sibírka. Dnes sa už speváci pravidelne nestretávajú, no 
tunajší členovia si s obľubou zaspievajú pri rôznych príležitostiach.
Bývanie na Kolibe je príjemné, no zájsť do denného centra na 
Jeséniovej ulici znamená pre mnohých členov dlhšiu prechádzku. 
Preto si tunajšie členky s radosťou oddýchnu pri ručných prácach. 
„Rady vyrábame rôzne predmety, pričom sa venujeme tradičným 
i menej tradičným technikám. Teší nás, keď si potom ozdobíme 
priestory centra podľa ročného obdobia, na jar veľkonočnou vý-
zdobou, na jeseň trebárs tekvičkami,“ pochválila kreativitu svojich 
členiek vedúca centra pani Darina Kubicová a dodáva, že občas si 

tiež zacvičia, spoločne pripravia nejakú maškrtu. So záujmom si 
vypočuli prednášky z oblasti psychológie, sociálneho poradenstva, 
či o zdravom spánku a príčinách nespavosti. Centrum je otvorené 
každý deň okrem utorka od 12:30 do 17:00 hod. 
V dennom centre Zlatý dážď na Račianskej je v súčasnosti potreb-
né vyriešiť niektoré personálne a technické otázky, kým opäť za-
čne poskytovať plnohodnotné sociálne služby a realizovať aktivity 
ako v minulosti. Nateraz otvára jeho priestory vždy v utorok od 
12:30 do 17:00 hod. pani Kubicová z DC Jeséniova, aby sa členovia 
mohli stretnúť aspoň raz do týždňa. 
V Dome kultúry na Stromovej ulici má síce sídlo najväčšie novo-
mestské denné centrum, no z dôvodov rozsiahlej rekonštrukcie 
základnej školy Cádrova sú jeho priestory v súčasnosti využívané 
na stravovanie žiakov. Seniori z Kramárov využívajú medzičasom 
iné denné centrá. S obnovením činnosti sa počíta už v roku 2024.
„Starší ľudia neraz žijú osamelo, vo vyššom veku prídu o životných 
partnerov i mnohých priateľov. Prísť do denného centra, nájsť nové 
kontakty a zaujímavý program je veľmi dobrým rozhodnutím,“ uvie-
dol vicestarosta Pavol Troiak, do ktorého agendy patria aj  sociálne 
otázky. „V minulom roku sa uskutočnila obnova priestorov DC 
Vajnorská a cieľom mestskej časti je rekonštrukcia aj ďalších denných 
centier. Chceme tiež zlepšiť ich technické vybavenie, aby sa tu mohli 
konať prednášky, diskusie či workshopy,“ dodal zástupca starostu.

Ak máte záujem stať sa členom niektorého denného centra,  
obráťte sa priamo na jeho vedúcu, prípadne zastupujúcu pracov-
níčku. Rada vám poskytne prihlášku aj všetky potrebné informácie.

Adresa denného Telefón  e-mail 
centra  
DCS Športová 1 02 / 207 561 56 dcsportova@bnam.sk
DCS Vajnorská 51 02 / 442 509 06 dcvajnorska@banm.sk 
DCS Sibírska 37 0910 195 599 dcsibirska@banm.sk
DCS Nobelova 30 02 / 444 574 57 dcnobelova@banm.sk 
DCS Chemická 1 02 / 442 584 12 dcchemicka@banm.sk
DCS Jeséniova 49 02 / 547 935 89 dcjeseniova@banm.sk

Jana Škutková, snímky archív redakcie  
a denných centier seniorov

V denných centrách nájdu  
seniori hodnotný program  
aj nových priateľov



Mestská polícia rieši každým rokom niekoľko desiatok prípadov, 
 kedy v dôsledku nízkych teplôt dochádza k podchladeniu osôb. 
Nachádza ich často vo veľmi zlom zdravotnom stave, no včasným 
poskytnutím prvej pomoci im dokáže zachrániť život. Hliadky 
mestskej polície sa počas denných a aj nočných služieb usilu-
jú prejsť čo najviac verejných priestorov, na ktorých sa môžu 
nachádzať ľudia v núdzi a poskytnúť im potrebnú pomoc. Nie je 
však možné kontrolovať nepretržite všetky miesta, preto je veľmi 
dôležitý aktívny prístup obyvateľov. 

Zásluhu na záchrane ľudských životov  
majú často všímaví ľudia

Pred dvoma rokmi jedna pani priviedla na Útvar zásahovej jed-
notky a kynológie ženu v seniorskom veku, ktorá v mínusových 
teplotách vyšla z bytu len v papučiach a takmer celú noc sa túlala 
po Starom Meste. Počas minuloročnej zimy zase pozorní ľudia upo-
zornili na muža, ktorý v noci spadol do Štrkoveckého jazera.  
Z vody sa mu podarilo dostať samému, ale na brehu stuhol.  
Mestskí policajti sa oňho postarali a odovzdali ho do opatery  
záchranárov.

K dispozícii sú nocľahy aj teplé oblečenie

Mestské policajtky a policajti v spolupráci s pracovníkmi mestské-
ho terénneho tímu monitorujú priebežne všetky verejné priestran-
stvá, a ak nájdu osoby v núdzi, prepájajú ich na organizácie, ktoré 
im dokážu pomôcť. Akonáhle teploty klesli pod nulu, hlavné mesto 
prostredníctvom hliadok mestskej polície začalo distribuovať me-
dzi ľudí bez domova aj materiálnu pomoc v podobe spacích vakov, 
diek, rukavíc, šálov, či čiapok. 

Každá forma pomoci sa ráta

Ak uvidíte človeka so zdravotnými problémami, v núdzi alebo zmä-
teného, nenechajte ho bez povšimnutia. Ak sa obávate, že by ste 
mu sami pomôcť nedokázali, telefonátom na linku mestskej polície 
159 alebo rýchlej zdravotnej pomoci 155 môžete prispieť k záchrane 
jeho života a zdravia. Najbližšia hliadka po prijatí oznamu okamžite 
zasiahne. Obrátiť sa môžete aj na mimovládne organizácie a ob-
čianske združenia ako je napríklad Depaul Slovensko, n.o.  
(https://depaul.sk/), OZ Stopa (https://www.stopaslovensko.sk/)  
či OZ Vagus (https://vagus.sk/).  Zdroj: Mestská polícia

Prváčikovi Gabkovi pomohli  
učitelia aj rodičia spolužiakov

Učitelia a rodičia detí zo školy Za kasárňou v spolupráci s iniciatí-
vou My Drop matters zorganizovali akciu, v ktorej ukázali obrovskú 
spolupatričnosť.
„Na začiatku decembra sa v priestoroch telocvične konalo kolektívne 
darovanie krvi. Celá komunita našej školy sa spojila, aby pomohla nie-
len prváčikovi Gabkovi, ktorému pred časom diagnostikovali leukémiu 
a potreboval niekoľko jednotiek krvi a krvných doštičiek, no najmä pre-
to, aby sme u nás odštartovali tradíciu darcovstva a zároveň zapálili iné 
školské komunity. Už v prvý deň odberov sme odovzdali štafetu v podobe 
plyšovej kvapky niekoľkým riaditeľom bratislavských škôl. Majú teraz za 

úlohu aktívne sa zapojiť do darcovstva, pomôcť rozšíriť myšlienku 
 a odovzdať štafetu ďalším školám. Školy sú obrovskou komunitou 
a spojením síl dokážeme veľké veci,“ napísala nám riaditeľka ZŠ s MŠ 
PaedDr. Monika Hulenová.
Na darovanie krvi priamo v škole sa prihlásilo viac ako 100 rodičov 
a pedagógov. Pre ochorenie či vyradenie po úvodnom vyšetrení sa 
nakoniec podarilo 57 odberov, čo je v každom prípade vynikajúci 
výsledok. „Pochopili sme, že získať vhodných darcov vôbec nie je jed-
noduché. Stačí maličkosť a darca je vyradený. O to viac si chceme akciu 
zopakovať a opäť prizvať ďalších riaditeľov škôl.  Keď zažijú úžasnú 
atmosféru, ktorá tu po celé dopoludnie vládla, neverím, že nebudú chcieť 
pokračovať aj na svojich školách,“ dodala pani riaditeľka. Už dnes je 
dohodnuté, že 24. apríla zavíta mobilná sanitka z NTS do školy opäť 
a telocvičňa sa druhýkrát premení na odberné miesto.

12

HLAS NOVÉHO MESTA

K mrznúcim ľuďom privolajte 
záchranárov alebo mestskú políciu 

Podelili sme sa o to najcennejšie 

Mrazivými dňami, ale najmä nocami, sú skúšaní predovšetkým ľudia, ktorí zostali bez domova. 
Mnohí trávia na ulici už niekoľkú zimu, iní sa ocitli bez strechy náhle a sú v krízovej situácii.

Predvianočný čas je typický mnohými charitatívnymi aktivitami, no darovanie krvi  
je predsa len rozhodnutím z trochu iného súdka. Ľudia, ktorí to skúsia raz, sa často  
stávajú pravidelnými darcami a robia to z osobného presvedčenia. 
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Po Vianociach budú  
zo stromčekov knižnice

K ušľachtilej myšlienke sa hlásia  
pracovníci firiem aj úradov     

Na tohtoročnú decembrovú výzvu zorganizovanú 
kancelárskou budovou myhive sa prihlásilo viac 
než 40 záujemcov z 15 spoločností a pridali sa 
k nim aj pracovníci novomestského miestneho 
úradu. Väčšina z účastníkov potvrdila, že chodí 
darovať najcennejšiu tekutinu pravidelne a darco-
via, ktorí majú za sebou desiatky odberov, neboli 
medzi nimi výnimkou. Považujú za samozrejmosť, 
že takto prejavia solidárnosť s ľuďmi, ktorí krv 
potrebujú, no zároveň hovoria, že im to prináša 
natoľko dobrý pocit, akoby boli sami obdarovaní. 
Pri väčších skupinách záujemcov prichádzajú 
pracovníci transfúznej služby priamo na praco-
visko a odbery uskutočnené mobilnou odberovou 
jednotkou sa tešia veľkej popularite. „Obvykle to aj 
kolegovia vnímajú ako hodnotnú spoločnú aktivi-
tu, tí skúsenejší motivujú nováčikov a pomôžu im 
prekonať prvotnú neistotu,“ vysvetlila šikovná zdra-
votníčka, kým jemne a zručne zapichla ihlu do žily 
mladého muža. „Pri jednom darovaní odoberieme 
približne 450 mililitrov krvi a netrvá to dlhšie ako 
desať minút,“ doplnila. Dodajme, že po 7. decembri 
si pracovníci NTS doplnili zásoby cennej tekutiny 
o 12 litrov.
Samozrejme, darovať krv môžu len zdraví ľudia. Aj 
preto je pri odberoch prítomný lekár, ktorý najprv 
vyšetrí vzorku krvi, zmeria tlak, skontroluje 
odpovede v rozsiahlom dotazníku a pozhovára sa 
s potenciálnym darcom. V prípade, že by hrozilo 
riziko, musí záujemcu z odberov vylúčiť. Občas 
preto odídu ľudia smutní, no chápu dôležitosť 
takéhoto rozhodnutia a mnohí to neskôr vyskú-
šajú opäť.
Podľa informácií Národnej transfúznej služby po-
trebuje niekto krv každé dve sekundy, ničím iným 
ju nemožno nahradiť a jeden odber krvi môže 
zachrániť až tri ľudské životy. 

Text a snímka Jana Škutková

Pred dvoma rokmi sa v Bratislave po prvý raz objavili ohrádky, do ktorých 
obyvatelia po sviatkoch odkladajú živé vianočné stromčeky, samozrejme, po 
dôkladnom odzdobení. Aj tohto roku je v celom meste rozmiestnených 700 
drevených ohrádok a z dreva zozbieraných stromčekov budú vyrobené kniž-
nice. Časť z nich poslúži v centrách voľného času, iné v základných umelec-
kých školách, no pomôžu aj osamelým rodičom. 
Zber a materiálové zhodnotenie vianočných stromčekov je lokálnym, so-
ciálnym a zároveň cirkulárnym projektom. Za minulú sezónu sa podarilo 
vyzbierať približne 43 000 bratislavských stromčekov o hmotnosti 237 ton, 
z ktorých sa stali knižnice. Časť týchto recyklovaných knižníc, naplnených 
knihami z KOLO – Bratislavského centra opätovného použitia, darovali iniciá-
tori projektu organizáciám venujúcim sa deťom, seniorom a ľuďom bez domo-
va. Mesto zaviedlo projekt v roku 2021 a v prvých dvoch sezónach vznikal zo 
stromčekov kompost. Doteraz sa celkovo zhodnotilo približne 110 000 živých 
vianočných stromčekov, čo predstavuje viac ako 600 ton. (red)

január - február 2024



„Stavebné práce sú ukončené, aktuálne pre-
bieha kolaudačné konanie. Bola namontovaná 
a prevzatá projekčná, zvuková a svetelná 
technika. Nasledovať budú práce na interié-
rovom vybavení, inštalovaní nábytku. Potom 
sťahovanie, skúšanie a následné otvorenie. 
Bábkáč je veľmi obľúbeným a aj najnavšte-
vovanejším divadlom v kraji. Získava za 
svoju tvorbu mnohé ocenenia na domácich 
i zahraničných pódiách. Takmer 10 rokov 
hrá v náhradných priestoroch, preto si takúto 
modernizáciu určite zaslúžilo. Bude to divadlo 
21. storočia a zároveň najmodernejšie bábkové 
divadlo na Slovensku,“ priblížil predseda BSK 
Juraj Droba.
Komplexná obnova pozostávala z rekon-
štrukcie pôvodnej starej časti divadla a vý-
stavby novej budovy, teda divadelnej sály, 
a foyer vo dvore. Novinkou je výťah a zelená 

strecha umiestnená práve nad sálou divadla. 
Prispeje k zníženiu nákladov na vykurovanie 
aj chladenie budovy, plus zvýši zvukovú izo-
láciu a vizuálne spríjemní prostredie s priaz-
nivým dopadom na životné prostredie.
Okrem javiska a hľadiska má divadlo už 
aj zázemie pre hercov, šatne, skúšobný 
priestor, samozrejme kancelárie pre za-

mestnancov a umelecké dielne. Premenou 
prešiel foyer, ktorý bude nielen vstupnou 
bránou do divadla, ale fungovať tu bude det-
ská cukráreň s interaktívnymi prvkami a na 
stenách sa budú môcť návštevníci začítať do 
stručnej histórie divadla. Nový workshopový 
priestor vznikol pod strechou na 4. poscho-
dí a divadlo bude mať aj otvorený depozitár 
bábok, kam môžu návštevníci nahliadnuť 
a zistiť všetko o tom ako vznikajú bábky.
Aktuálne hrá BBD ešte stále v náhradných 

priestoroch Radošinského naivného divad-
la. Avšak novú sezónu „bábkač“ odštartuje 
v septembri 2024 už v nových priestoroch 
na staronovej adrese na Dunajskej ulici. Na 
návštevníkov čakajú prehliadky divadla, 
obľúbené predstavenia, ale aj nové projekty 
ako 0. ročník divadelného festivalu, ktorým 
by sa vrátila naspäť tradícia Bienále, a mno-
hé ďalšie prekvapenia.

(BSK)

Bratislavský samosprávny kraj (BSK) finišuje s rekonštrukciami viacerých kultúrnych 
a historických pamiatok v regióne. Jednou z nich je aj Bratislavské bábkové divadlo 

(BBD), ktoré má komplexne vynovenú starú časť a získalo aj úplne nové priestory. 
Aktuálne sa začína divadlo pripravovať na novú sezónu 2024/2025.

Župné bábkové divadlo  
je v záverečnej fáze obnovy  
a modernizácie

In
ze

rc
ia

 0
1-

01
-0

2/
20

24

14

HLAS NOVÉHO MESTA



In
ze

rc
ia

 0
1-

01
-0

2/
20

24

15

január - február 2024



STREDISKO KULTÚRY BRATISLAVA-NOVÉ MESTO  
A NOVOMESTSKÉ DIVADLO 

VAJNORSKÁ 21     
tel.: 02/44 37 37 60, +421 911 449 688

info@skvajnorska.sk, www.skvajnorska.sk, www.novomestskedivadlo.sk
Nájdete nás na FB: https://www.facebook.com/strediskokulturybanm
Sledujte nás aj na Youtube: Stredisko kultúry Bratislava-Nové Mesto

Predaj vstupeniek v SK Vajnorská – každú stredu, od 16. do 19. h a vždy hodinu pred začiatkom  
na mieste podujatia (pokladňa SK Vajnorská).

Od 1. 2. do 1. 3., v pracovných dňoch od 14.00 do 18.00 h

Senzualita 
Výstava obrazov známej bratislavskej 
výtvarníčky Emílie Hodasovej s názvom 
Senzualita (zmyselnosť). Autorkina tvorba je 
charakteristická nezvyčajnou kombináciou 
maľovanej plochy a čipkovaného detailu. 
Je jemná, typicky žensky poetická a svojím 
spôsobom až krehká. Motívy čerpá z poetiky 
každodenného života, pričom využíva bohatú reč symboliky.

4. 2., nedeľa, od 19.00 do 21.30 h

Sit Down s Veronikou – 
Narodeninový špeciál
150 min., vstupné 20 €, ZŤP 10 €

Veronika Ostrihoňová vo februári oslavuje 
narodeniny, preto si pre vás pripravila 
narodeninový špeciál. V špeciálnych blokoch sa 
môžete tešiť na Veronikine najbližšie kamarátky 
Zuzku Kovačič Hanzelovú a Veroniku Gulášovú, rodinných príslušníkov, 
ktorých vyspovedá Sajfa, roast Veroniky v podaní Jakuba Gulíka 
a hlavného hosťa večera Ľudovíta Ódora.  
Lístky dostupné v sieti inviton.eu.

Legendárne tančiarne
14. 2., streda, od 17.00 do 21.00 h

240 min., vstupné 4 €

Tradičné a predsa vždy nové tanečné programy  
s hudbou 60. - 90. rokov. Hrá hudobná skupina Color.  
Lístky dostupné v pokladni SK Vajnorská.

21. 2., streda, od  17.00 do 21.00 h

240 min., vstupné 4 €

Aj v druhej polovici februára sa môžete tešiť na tanečné popoludnie 
s hudbou 60. - 90. rokov. Hrá hudobná skupina Fortuna.  
Lístky dostupné v pokladni SK Vajnorská.

17. 2., sobota, od 10.00 do 13.00 h

Seminár Wing Chun 2024
180 min., vstupné dobrovoľné

Wing Chun Kuen Bratislava pozýva všetkých 
nadšencov bojových umení na seminár bojového 
umenia Wing Chun. Päť škôl bude vyučovať päť 
rôznych výukových metód. Využite jedinečnú 
šancu zadarmo si vyskúšať a naučiť sa rôzne 
techniky reálneho boja so skúsenými majstrami tohto systému.

Súhlas so spracovaním osobných údajov
Meno, priezvisko a titul: 

Adresa trvalého pobytu: 

        

Dátum narodenia: 

Kontaktné údaje (tel. č., e-mail): 

Jubilanti, oslavujte spolu s nami!
Milí súčasní aj budúci jubilanti, 

ak máte 60 a viac rokov, máte trvalý pobyt v Novom Meste a chcete, aby sme vám k vašim 
okrúhlym narodeninám (60, 65, 70 a viac rokov) osobne zablahoželali na slávnostnom podujatí, 
prosíme, pošlite nám Súhlas so spracovaním osobných údajov na adresu: Stredisko kultúry, 
Vajnorská 21, 831 03 Bratislava. Súhlas môžete tiež odovzdať do poštovej schránky pri vchode 
z Robotníckej ulice, alebo využiť e-mailovú adresu info@skvajnorska.sk. V čase vášho jubilea 
vám vďaka tomu budeme môcť poslať pozvánku na podujatie poštou.

Nižšie podpísaná dotknutá osoba dávam súhlas so spracovaním osob-
ných údajov v zmysle §5 písm. a) a v zmysle §14 zákona č. 18/2018 Z. z. 
o ochrane osobných údajov a o zmene a doplnení niektorých zákonov 
prevádzkovateľom:
prevádzkovateľ: Mestská časť Bratislava-Nové Mesto, Junácka 1, 832 91 
Bratislava, IČO: 00 603 317 a prevádzkovateľ: Stredisko kultúry Bratisla-
va-Nové Mesto, Vajnorská 21, 831 03 Bratislava, IČO: 00 254 771,  
v rozsahu: hore uvedených údajov (meno, priezvisko, dátum narodenia, 
kontaktné údaje) na účel: zasielanie pozvánok na kultúrne podujatie 
Jubilanti, realizované Mestskou časťou Bratislava-Nové Mesto, Junácka 
1, 832 91 Bratislava poskytujem súhlas na obdobie  
od 1. 11. 2023 do 1. 11. 2025.
V zmysle §14 ods. 3 zákona č. 18/2018 Z. z. Dotknutá osoba má právo 
kedykoľvek odvolať súhlas so spracovaním osobných údajov, ktoré sa 
jej týkajú. Odvolanie súhlasu nemá vplyv na zákonnosť spracúvania 
osobných údajov založenom na súhlase pred jeho odvolaním, pred 
poskytnutím súhlasu musí byť dotknutá osoba o tejto skutočnosti 
informovaná. Dotknutá osoba môže súhlas odvolať rovnakým spôso-
bom, akým súhlas udelila.


